
 

Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/17245.

Benyújtás dátuma: 2021-10-09 14:22

Parlex azonosító: O99MEJCF0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Vadai Ágnes (DK) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Az Európai Bizottság valóban tönkre akarja tenni az 
agráriumot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A magyarmezogazdasag.hu  portálon  megjelent  „Az  Európai  Bizottság  tönkre  akarja  tenni  az
agráriumot?„ cikk érdekes dolgokat vet fel a Közös Agrárpolitikával kapcsolatban:

„A Kieli  Egyetem  tanulmányt  tett  közzé  az  EU  „Termőföldtől  az  Asztalig”  stratégiája  (F2F)
végrehajtásának  következményeiről.  Ez  egy  újabb  olyan  jelentés,  amely  megerősíti,  hogy  az
Európai  Bizottság  kiemelt  stratégiája  milyen  súlyos  következményekkel  járhat  az  uniós
élelmiszertermelésre, a gazdaságokra és a vidékre nézve.

(…)

Mint minden tanulmány, a Kieli Egyetem mostani tanulmánya is úgy véli, hogy az F2F stratégia a
termelés  jelentős  csökkenéséhez  vezetne.  A  marhahústermelés  20%-kal,  a  tejé  6,3%-kal,  a
gabonaféléké 21,4%-kal,  az  olajos  magvaké 20%-kal  csökkenne az  EU-ban.  Gabonafélékből  és
marhahúsból biztosan importra szorulnánk a jövőben. Továbbá az egyetemi tanulmány szerint az
F2F  stratégia  éghajlati  szempontból  nem  lesz  hatékony.  Bár  a  stratégia  megvalósítása  elsőre
látványos, 109 millió CO2-egyenértéknyi csökkenéshez vezethetne az üvegházhatású gázok uniós
kibocsátásában,  azonban ezt  a  látszólagosan kedvező  hatást  megsemmisíti  az  uniós  LULUCF-
ágazatban  (földhasználat,  földhasználat-változás  és  erdőgazdálkodás)  a  CO2-tárolás  50  millió
tonna  CO2-egyenértékkel  történő  csökkenése,  és  az  uniós  termelés  harmadik  országokba
áthelyezése.  Utóbbi  önmagában  54,3  millió  tonna  CO2-egyenértékkel  több  üvegházhatásúgáz-
kibocsátást  eredményezne.  Mindezek  semlegesítenék  az  uniós  stratégia  mezőgazdasági
kibocsátások tényleges csökkentésére gyakorolt – remélt – hatását.”



 
Az agrarszektor.hu portálon megjelent „Komoly aggályok merültek fel a Közös Agrárpolitikával
kapcsolatban: sok a kérdőjel„ a következőkkel egészítette ki az előző információkat:

„Továbbra sincsenek még elfogadott KAP alaprendeletek, emellett a delegált és végrehajtási jogi
aktusok  elkészítése  is  lassan  halad.  Ezzel  párhuzamosan  a  tagállamoknak  év  végéig  be  kell
nyújtaniuk a KAP stratégiai  terveiket,  a  Termőföldtől  az  Asztalig  és Biodiverzitás  stratégiákkal
kapcsolatban pedig egyre több aggály fogalmazódik meg.”

Kérdezem Önt:

Az Európai Bizottság valóban tönkre akarja tenni az agráriumot?
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